
پرونده هفته بيستم 
دنيا حيدري
   گزارش

رقابت هاي ليگ برتر 
در حال��ي عص��ر 
دوشنبه با برگزاري هشت ديدار بسته شد كه تعلل 
صدرنشين براي كسب سه امتياز و ناكامي در اين 
هفته بار ديگر فاصله آبي پوشان را با رقيب ديرينه 
خود پرسپوليس كه با كنار زدن مس ناكامي هفته 
گذشته را جبران كرده كم كرد تا رقابت مدعيان 
همچنان با حساسيت بيشتري پيگيري شود. اما 
آنچه در اين هفته جال��ب توجه بود نتيجه گيري 
برخي تيم هاي ته جدول��ي و اميدي بود كه گويي 

براي بقا در آنها زنده شده است. 
   سربلندي يحيي در آزمون سخت 

يحيي آزمون س��ختي را به س��امت پشت سر 
گذاشت و با استفاده از تعلل آبي پوشان پايتخت با 
جبران تساوي هفته گذشته بار ديگر فاصله خود 
را با صدرنشين به سه امتياز كاهش داد، اما به رغم 
برتري 3 بر يك در هر حمله مس بيم آن مي رفت 
كه دروازه مدافع عنوان قهرماني باز شود، نه چون 
ميزبان ريسك استفاده از گوهري، گلر جوان تيم 
را به جان خريده بود، بلكه به جهت نمايش قابل 
قبول مس كه نشان مي داد اين تيم بحق در رده 
چهارم جدول و در ميان مدعيان كسب سهميه 
قرار دارد. ربيعي، سرمربي رفسنجاني ها بي آنكه 
آسمان و زمين را براي اين شكست پرگل به هم 
بدوزد، صراحتاً مي گويد كه پرسپوليس مستحق 
پيروزي بود و تيمش به واسطه اشتباهات فردي 

تن به شكس��ت داد و اين نش��ان از رشد فكري 
س��رمربي جوان اين تيم در كنار توانمندي هاي 
فني مس دارد. توانايی هاي نسل جديد مربياني 
كه بي ش��ك بها دادن و حمايت از آنها مي تواند 
باعث تقسيم قدرت در بين شهر ها و رشد سطح 
كيفي فوتبال ايران شود. هرچند آنچه در پايان 
مصاف پرسپوليس و مس ديده شد، جبران فاصله 
ايجاد شده با صدر جدول توسط پرسپوليسي ها 
بود، اما توانمندي هاي فني سرمربي جوان مس و 
عملكرد شاگردان او از جمله موارد بسيار مهمي 

است كه نبايد ناديده گرفته شود. 
   فرصتي كه از دست رفت 

تساوي بدون گل اس��تقال، آن هم در روزي كه 
پرسپوليس به سه امتياز كامل هفته بيستم دست 
يافت، بي شك يكي از بزرگ ترين بدشانسي هاي 
اخير مجي��دي و ش��اگردانش بود كه ب��ا اصابت 
ضربه جعفر س��ليماني به تيرك دروازه ورزشگاه 
امام رضا)ع( تكميل ش��د تا دو امتياز حساس اين 
هفته از جيب اس��تقال برود و دست اين مهاجم 
آبي پوش از به ثمر رس��اندن چهارمين گل س��ه 
امتيازي صدرنش��ين كوتاه بماند و برخاف هفته 
گذشته و مصاف با فجر نتواند با تك گل خود پيام آور 
شادي مدعي عنوان قهرماني اين فصل باشد. اما اين 
نتيجه از تيم مجيدي كه عادت به زيبا بازي كردن 
ندارد و بيش از هر چيز در پي كسب امتياز است كه 
در اين مورد هم تاكن��ون كاماً موفق عمل كرده، 
چندان هم دور از انتظار نبود، چراكه حساس��يت 

در هفته هاي پاياني مي تواند با از بين رفتن اندك 
ش��انس هاي گلزني كار مجيدي و يارانش را براي 
حفظ جايگاهي كه بعد از سال ها به دست آورده اند 
دشوارتر از حد تصور كند. با وجود اين از فشار رواني 
داستان بازيكنان سرباز اين تيم و گايه هاي يزداني 
و حاشيه هايي كه طي روزهاي گذشته آبي پوشان 
را به خود مشغول كرده بود و قهر مجيدي از حضور 
در كنفرانس خبري را هم به دنبال داشت، نمي توان 
در رقم خوردن تساوي مقابل نساجي قائمشهر كه 
بار ديگر فاصله استقال در صدر جدول را با حريف 

ديرينه اش پرسپوليس كسر كرد ناديده گرفت. 
   اوضاعي كه بر وفق مراد نيست

جدال تراكت��ور و س��پاهان، ناكام��ان فصل هم 
دس��تاوردي جز يك امتياز براي دو تيم نداشت. 
هرچند س��پاهان به لطف مياد جهاني از باختي 
ديگر گريخ��ت و در دقايق پاياني ب��ازي كار را به 
تساوي كش��اند، اما اين نتايج نه مي تواند رضايت 
هواداران زردپوش��ان را به دنبال داشته باشد و نه 
فاصله 13 امتيازي سپاهان با صدر جدول را كم كند. 
تراكتور اما به مراتب در شرايطي سخت تر دست و 
پا مي زند، نه چون بازي برده را با تساوي تاخت زد، 
بلكه به دليل وضعيتي كه باعث سيزدهمي آنها در 
جدول است. البته تراكتور و سپاهان در اين مسئله 
تنها نيستند و فولادي هاي خوزستان هم شرايط 
مشابهی را تجربه مي كنند. تيمي كه با جا خوش 
كردن در ميانه هاي جدول تقريباً تمام فرصت هاي 
اين فصل براي كسب عنوان قهرماني و حتي كسب 

سهميه ليگ قهرمانان را از دست داده است. 
   بازگشت آرام يك مدعي!

پاره ش��دن نوار تس��اوي هاي نفتي ه��اي آبادان 
توس��ط ياران قلعه نويي كه اتفاقاً هفته گذش��ته 
نيز ترمز پرسپوليس را كشيده بودند هم از جمله 
نتايج جالب توجه اين هفته بود. آباداني ها كه اگر 
شكست برابر خيبر در جام حذفي را ناديده بگيريم 
از هفته سيزدهم و بازي با مس رفسنجان ديگر تن 
به شكست نداده اند و بازي هاي خود را با چهار برد 
و دو تساوي پيگيري كرده اند در اوج گيري دوباره 
سيرجاني هاي كرمان به هفتمين باخت اين فصل 
خود تن دادند تا از رس��يدن به رده ششم جدول 
باز بمانند و پله اي ب��راي صعود ياران قلعه نويي و 

نزديك شدن گل گهر به جمع مدعيان شوند. 
رقابت اما تنها در تيم هاي بالاي جدول به اوج خود 
نرسيده و حتي قعرنش��ينان ليگ نيز گويا قصد 
تغيير جايگاه خود را دارن��د، هرچند پديده ترك 
عادت نك��رد و به چهاردهمين باخ��ت اين فصل 
هم نه نگفت، اما در مقابل ذوب آهن با عبور از سد 
قعرنشين ليگ و ايستادن بر سكوي دوازدهم جدول 
به آينده اميدوار تر شد و اين برد 2 بر يك مي تواند 
نويد روزهاي خوبي را براي سبزپوشان اصفهاني 
داشته باشد. از س��وي ديگر نفت مسجدسليمان 
ديگر قعرنش��ين ليگ هم بعد از ش��ش باخت در 
ديداري خانگي، آلوميني��وم اراك تيم غول كش 
ليگ را با تساوي بدون گل متوقف كرد تا اندكي به 

آينده اميدوارتر شود.
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سعيد احمديان

شيوا نوروزي

 حاشيه ای بر اوج گرفتن اختلاف فدراسيون كشتي 
و كميته ملي المپيك
دوری و دشمني!

روابط فدراسيون كشتي و كميته ملي المپيك اين هفته ها تيره و تارتر از 
هر زماني شده است؛ يك سمت يكي از متوليان اصلي ورزش قرار دارد و 
آن سمت رشته اول مدال آورمان در المپيك، جهاني و آسيايي كه بار اصلي 
مدال آوري را به دوش مي كشد. دو بخش تأثيرگذار ورزش كه در چهار ماه 
گذشته رابطه شان شكرآب ش��ده، به طوري كه نه عليرضا دبير و نه رضا 
صالحي اميري چش��م ديدن يكديگر را ندارند. اختافاتي كه از ماجراي 
كميسيون ورزشكاران آغاز ش��د و در ماجرای بودجه ادامه پيدا كرد و با 
درخواست دبير براي استعفاي پنج عضو هيئت اجرايي كميته ملي المپيك 

در مجمع عمومي 17 اسفند به اوج رسيده است. 
   مهندسي انتخابات يا باج خواهي؟

اختاف كشتي و كميته ملي المپيك از آخر آذرماه كليد خورد، 21 آبان 
در حالي انتخابات كميسيون ورزشكاران برگزار شد كه محمدرضا گرايي 
و حسن يزداني از رشته كشتي به عضويت اين كميسيون درآمدند. اهالي 
كشتي انتظار داش��تند در بين پنج عضو انتصابي كميسيون كه توسط 
صالحي اميري معرفي مي شدند از كشتي هم به عنوان پرمدال ترين رشته 
نماينده اي داشته باشند تا تعداد نفرات ش��ان در كميسيون ورزشكاران 
بيشتر شود. در شرايطي شش��م آذر، رئيس كميته ملي المپيك نام پنج 
عضو انتصابي را اعام كرد كه نامي از يك كشتي گير هم ديده نشد. اين 
در شرايطي بود كه اهالي كشتي مدعي بودند صالحي اميري قول داده بود 

حميد سوريان يكي از پنج عضو انتصابي باشد. 
اين مس��ئله ش��روع اختاف ها بود و فدراسيون كش��تي همان روز در 
اطاعيه اي، كميته ملي المپيك را به مهندسي انتخابات متهم كرد و از 
تحريم جلسات توسط اعضاي كشتي گير عضو كميسيون خبر داد: »با توجه 
به جايگاه كشتي كشور بايد حداقل يك نماينده از قهرمانان كشتي در اين 
انتصابات قرار داده مي شد. بر اين اساس حسن يزداني و محمدرضا گرايي 
نمايندگان منتخب كشتي فردا در اولين نشست اين كميسيون حاضر 
نخواهند شد و فدراسيون كشتي اعتراض خود را به اين انتخابات مهندسي 

شده رسماً به كميته بين المللي المپيك )IOC(اعام خواهد كرد.«
   بودجه 225درصدي يا يك دهم حق كشتي؟

دومين اختاف كميته ملي المپيك و فدراسيون كشتي به بحث بودجه 
گره خورده است. آخرين درگيري در اين باره به اعام بودجه پرداختي هاي 
كميته به فدراسيون ها به روز چهارم اسفند برمي گردد. در اين خبر آمده 
بود بودجه مصوب فدراسيون كشتي در سال 1400 در كميته ملي المپيك 
4 ميليارد تومان بود كه تاكنون 8 ميليارد و 600 ميليون تومان دريافت 
كرده كه با پرداختي اسفند ماه، كشتي 225 درصد دريافتي در سال 1400 
خواهد داش��ت. اعام پرداخت 225 درصدي به كشتي با واكنش شديد 
دبير روبه رو شد كه آن را دروغ خواند: »كميته و هيئت اجرايي يك دهم 
حق كشتي را ندادند و يكي از اعتراضات من اين است. بودجه كشتي نسبت 

به مدال هايي كه اين رشته مي گيرد، هيچ است.«
   مجمع 17 اسفند جنجالي مي شود؟

درخواست دبير براي استعفاي پنج عضو هيئت اجرايي كميته ملي المپيك 
در مجمع 17 اسفند، تازه ترين اختاف دو طرف است. دبير سوم اسفند در 
نامه اي كه به سيدرضا صالحي اميري، رئيس كميته ملي المپيك ارسال كرد، 
خواستار استعفاي برخي از اعضاي هيئت اجرايي اين كميته شد. دبير درباره 
اين نامه اينطور توضيح داده است: »پيشنهاد من بود كه برخي رؤسا كه حتي 
فدراسيون المپيكي ندارند كنار بروند و به جاي پنج نفر بايد هفت نفر باشند. 
فدراسيون غيرالمپيكي نبايد براي فدراسيون هاي المپيكي تصميم بگيرد، 
بايد به المپيك و بازي هاي آسيايي احترام بگذارند و خواهشم اين است كه 
خودشان استعفا دهند. صالحي اميري خودش انگيزه اي براي ادامه كار ندارد، 

اما مجمع بايد براي رياست كميته تصميم بگيرد.«
در طرف مقابل سعيدي دبيركل كميته ملي المپيك در خصوص درخواست 
عليرضا دبير از برخي از اعضاي هيئت اجرايي به منظور اس��تعفا در مجمع 
عمومي 17 اسفندماه در گفت وگويی با خبرگزاری تسنيم، همه چيز را به 
اساسنامه ارجاع داده است: »هر يك از اعضاي مجمع كميته ملي المپيك حق 
اظهارنظر در مورد مسائل مربوط به كميته ملي المپيك را دارند، اما در نهايت 

همه ما بر اساس اساسنامه كميته ملي المپيك عمل خواهيم كرد.«

حاشيه ها كار دست استقلال داد، سپاهان باز هم نبرد

پرسپوليس همچنان اميدوار

ستاره مثل جمشيدي
مس��ئوليت كاپيتاني تيم ملي بس��كتبال در جدال حس��اس با تيم ملي 
سوريه بعد از كنار گذاشته شدن پرحاشيه مهدي كامراني برعهده محمد 
جمشيدي بود. اين بازيكن با درخشش در تالار آزادي هم ستاره ميدان شد 
و هم پيروزي 80 بر 68 مقابل سوري ها را به تيم ملي هديه داد. پس از آن 
باخت ناباورانه به قزاقستان و عملكرد ضعيف بازيكنان در روزي كه هاشمي، 
سرمربي تيم ملي باز هم از زمين و زمان شاكي بود، جمشيدي يك تنه جور 
همه تيم را كشيد و با كسب 41 امتياز، شش ريباند، هشت پاس گل و يك 
توپ ربايي بهترين بازيكن بازي لقب گرفت. پنجره دوم انتخابي جام جهاني 
به لطف بازي درخشان جمشيدي با برد به پايان رسيد، ولي تا قبل از شروع 
پنجره سوم انتخابي ها بايد فكري به حال و روز تيم ملي كرد، وگرنه بايد 

منتظر نتايج ضعيف در ديدارهاي برگشت با قزاقستان و سوريه باشيم.

 رنكينگ 73 تنيس جوانان جهان 
در اختيار مشكات الزهرا

مشكات الزهرا صفي، دختر تنيس باز ايران كه پيش از اين با قرار گرفتن در 
رنكينگ 74 جوانان جهان تاريخ سازي كرده بود، دوباره توانست جايگاه 
خوبي در رنكينگ جهاني به دست آورد. او مدتي پيش از رنك 74 به 80 
جوانان جهان سقوط كرده بود، اما در رنكينگ اعام شده در اول ماه مارس 
)10 اسفند( هفت پله صعود داشت و به رده 73 آمد. صفي در اين مدت 
در مسابقات سطح يك جوانان جهان ش��ركت كرده بود و حضور در اين 
مسابقات توانست به بهبود جايگاه او در رنكينگ جهاني كمك كند. براي 

اولين بار است كه بازيكني از ايران به رده 73 جوانان جهان مي رسد. 

بازگشت دوباره خوش خبر به تيم ملي واليبال!
محمدرضا داورزني، رئيس فدراسيون واليبال در حكمي امير خوش خبر را 
به عنوان سرپرست تيم ملي واليبال مردان ايران منصوب كرد. خوش خبر 
در حالي جانشين مصطفي كارخانه شده كه بازگشتش واكنش  هاي زيادي 
را به همراه داشته است. سرپرست جديد تيم ملي در نخستين اظهارنظرش 
به تقويم شلوغ سال آينده اين تيم اشاره كرد: »تيم ملي ايران مورد احترام 
قدرت هاي واليبال دنياست. اميدوارم بتوانم باز هم نقش مؤثري در اين راه 
داشته باشم. امسال نيز تابستاني طولاني، سخت و حساس در پيش داريم 
و بايد با برنامه ريزي دقيق و تاش زياد بتوانيم تمام شرايط را براي اجراي 
برنامه هاي كادر فني مهيا كنيم تا بازيكنان در ش��رايط مطلوب و حتي 
ايده آل وارد مسابقات قهرماني جهان و بازي هاي آسيايي شوند. بر اساس 
برنامه تدوين شده از س��وي عطايي، سرمربي تيم ملي، نخستين اردوي 

آماده سازي تيم از 16فروردين 1401 آغاز خواهد شد.«

شغل ندارم، مسئولان ورزش فقط حرف مي زنند

شروع خوبي در مسابقات رنكينگ جهاني داشتيم
پژمان درستكار، سرمربي تيم ملي كش��تي آزاد ايران در پايان جام       خبر
ياشاردوغوي تركيه كه با سه مدال طاي اميرمحمد يزداني، احمد 
بذري و محمدحسين محمديان و برنز علي س��وادكوهي تمام شد، اظهار داشت: »با توجه به اينكه 

امسال جام ياشاردوغو به عنوان رنكينگ اتحاديه جهاني در نظر گرفته شده بود، سطح كيفي بالايي 
داشت، ضمن اينكه اين اولين مسابقه بين المللي بعد از جهاني نروژ بود كه قهرمانان و تيم هاي 
زيادي تمايل به شركت در آن داشتند و همين مسئله سطح مسابقات را بالا برده بود و ديديم 
كه چندين قهرمان جهان هم در اين جام شكست خوردند. تيم ما تركيبي از جوانان و باتجربه ها 
بود. البته تعداد جوانان و كشتي گيران بي تجربه ما بيشتر بود و چند نفر از بچه ها انتظاري را 
كه داشتيم، نتوانستند برآورده كنند. اميدوارم كسب س��ه مدال طا در مسابقه رنكينگ 

اتحاديه جهاني استارت خوبي براي سال 2022 كشتي ايران باشد.«

مجم��ع انتخاباتي فدراس��يون 
فريدون حسن

      بازتاب
بسكتبال صبح دوشنبه 9 اسفند 
1400 پس از س��ه بار تعويق با 
رياست س��يدمحمد پولادگر معاون توس��عه ورزش قهرماني و 
حرفه اي وزارت ورزش و جوانان، كيكاووس س��عيدي دبيركل 
كميته ملي المپيك و محمود خس��روي وفا رئيس كميته ملي 
پارالمپيك برگزار شد كه در پايان جواد داوري با كسب 38رأي 
از 65 رأي مأخوذه براي چهار سال به عنوان رئيس فدراسيون 
بسكتبال انتخاب شد. كرم احمديان شش رأي و شاپور ياوري 
هم 21 رأي كسب كردند. شاپور ياوري، كرم احمديان، حميد 
عباس��ي و جواد داوري، نامزدهای تأييد صاحيت شده وزارت 
ورزش بودند كه حميد عباس��ي در جلس��ه غايب بود.  محمد 
پولادگر در حاشيه اين انتخابات گفت: »اميدوارم با اين انتخاب 
هوشمندانه، آينده روشني در انتظار بسكتبال باشد. بسكتبال 
هنوز به جايگاه واقعي خود نرسيده و افتخاراتي كه كسب شده 

است كافي نيست و انتظارات خانواده بسكتبال بيش از اينهاست. 
بالاتري��ن افتخار م��ا قهرماني آسياس��ت. يك  ج��وان، رئيس 
فدراسيون شد و جواني لازمه اجراست، ولي هوشمندي، درايت 
و فكر براي كساني است كه كسوت و سابقه بيشتري دارند. توقع 
من اين است كه آقاي داوري با فكر هوش��مندانه و تجربه آنها، 
فدراسيون را اداره و از همه پتانسيل های بسكتبال استفاده كند.« 
جواد داوري، رئيس جديد فدراسيون بسكتبال هم بعد از پيروزي 
در انتخابات با اشاره به برنامه هايي كه براي اعتاي بسكتبال دارد، 
گفت: »برنامه كاملي براي توسعه بسكتبال، به ويژه در استان ها 
مدنظر ماست كه چهار سال براي اجراي آن قطعاً كافي نيست. ما 
به برنامه ريزي بلندم��دت نياز داريم تا ب��ا توجه به چالش هاي 
موجود كه كاماً بر آن واقف هستم، مشكات را با برنامه ريزي 
منسجم برطرف كنيم. در مورد تيم هاي ملي و تيم هاي پايه كار 
زيادي بايد انجام دهيم. نيروهاي استعدادياب خوبي در اختيار 

فدراسيون است كه مي توانند در اين زمينه به ما كمك كنند.«

بسكتبال بالاخره صاحب رئيس شد
 داوري: توسعه بسكتبال 

در 4 سال ميسر نيست

نام واليبال نشسته ايران و قهرمانان آن همواره با افتخار آفريني و پيروزي 
حامد قهرماني

    چهره
همراه بوده و هس��ت، اما درس��ت در مقابل اين همه افتخار آفريني و 
موفقيت آنچه نصيب قهرمانان اين رشته شده تنها بي توجهي بوده و 
ديده نشدن از سوي مسئولان ورزش كشور، آنچه نصيب شان شده عملي نشدن وعده هايي بوده كه به 
آنها بعد از هر قهرماني و كسب افتخار داده شده تا امروز صداي اعتراض 
مرد بلندبالا و آرام و نجيب واليبال نشسته ايران هم از بي توجهي ها 
بلند ش��ود. صحبت از مرتضي مهرزاد، جوان رعناي واليبال 
نشس��ته اي��ران اس��ت. مردي ك��ه دو ط��اي ارزش��مند 
پارالمپيك هاي 2016 ريو و 2020 توكيو را در كارنامه دارد، 
قهرمان بازي هاي آسيايي شده و قهرماني جهان را هم 
در كارنامه خود ثبت كرده اس��ت. در يك كلمه 
طي سال هاي گذشته در تمام افتخارات واليبال 
نشسته سهيم بوده، اما هنوز دلخوش به اين 
موضوع است كه وعده هاي آقايان عملي 
ش��ود. او مي گويد: »اين مسائل در 
حد حرف است و هيچ وقت عملي 
نمي شود و انگار هم مهم نيست. 
چند س��ال اس��ت كه حرف 
شغل ورزشكاران را مي زنند؛ 
حرف زدن كاري ندارد، من 
هم حرف مي زنم؛ كيست 

كه عمل كند!«

برتري ذهني راز قهرماني ليورپول
قهرماني ليورپول در جام اتحاديه انگليس 
با برتري مقابل چلس��ي نشان داد انگيزه 
يورگ��ن كلوپ 54س��اله ب��راي رقابت و 
قهرماني را نبايد دوباره زير س��ؤال برد و 
تاش بي وقف��ه كلوپ براي پيش��رفت و 
موفقيت نمونه اي اس��ت كه در سراس��ر 
ليورپول وج��ود دارد. س��رمربيان اغلب 
مراقب غرور هستند از جمله كلوپ، اما او 
پس از شكست چلسي در ضربات پنالتي 
گفت كه با ش��انس و تاش س��خت، نهمين قهرماني ليورپول در جام 
اتحاديه مي تواند »شروع« فصلي باشد كه با توجه به فرم فعلي شانس 
قهرماني را در ليگ قهرمانان، ليگ برتر و جام حذفي حفظ مي كند. در 
ليگ جزيره فاصله شش امتيازي با منچسترسيتي، به خصوص با توجه 
به اينكه در ماه آوريل، ليورپول بايد براي مصاف با تيم پپ به ورزشگاه 
اتحاد برود، غيرقابل جبران به نظر نمي رسد. آنها همچنين در مرحله 
يك ش��انزدهم نهايي ليگ قهرمان��ان اروپا با نتيجه 2 ب��ر صفر مقابل 
اينترناسيونال بازي رفت را پيروز ش��ده اند و روز چهارشنبه در مرحله 
پنجم جام حذفي، نوريچ، باشگاه انتهاي جدولي ليگ برتر را ميزباني 
كردند. كلوپ در جشن هاي خود در ومبلي سرخوش و در آماده سازي 
تيم دقيق بود. يك فينال بدون گل و در عين حال جذاب كه بار ديگر 
سرمربي ليورپول به س��مت ايده هاي تازه رفت و از متخصصان كمك 
گرفت. كلوپ تابستان گذشته در طول يك پيش فصل طولاني از يك 
شركت علوم اعصاب آلماني به نام neuro11 دعوت كرد تا با بازيكنانش 
روي قدرت ذهني آنها كار كند. مطالعات آنها مربوط به »تمرين دقت« 
اس��ت كه به بازيكنان كمك مي كند روي ارس��ال ضربات ايستگاهي 
تمركز كنند. ليورپول در اين فصل بيشترين گل هاي ايستگاهي را در 
ليگ برتر و ليگ قهرمانان اروپا به ثمر رسانده است و با 11 پنالتي گل 
شده در پيروزي مقابل چلس��ي در ضربات پنالتي كه بي عيب و نقص 
 ،neuro11 بود. دكتر نيكاس هاوسلر و پاتريك هانتشكه، بنيانگذاران
هفته گذشته را در مركز تمريني ليورپول گذراندند و دوباره با بازيكنان 
كلوپ كار كردند. تمريناتي كه نشان مي دهد پيروزي در ضربات پنالتي 

روز يك شنبه بيشتر براساس طراحي بود تا شانس. 
ترجمه: سعيد احمديان

اندي هانتر

گاردين

اخلاق، بازيچه حاشيه سازان اتوبوس فوتبال!
اخاق مداري و اهميت به اين مقوله حياتي در فوتبال ايران فقط به ش��عار، 
همايش و چند مصاحبه رس��انه اي خاصه مي شود. وقت عمل كه مي رسد 
خيلي ها يادشان مي رود تا همين ديروز چطور دم از اهميت اصول اخاقي، 
رفتار و منش حرفه اي مي زدند. وقتي پاي منافع شان وسط باشد و دستي بر 
آتش داشته  باشند، حتي بديهي ترين اصول و مقررات را نيز زير پا مي گذارند. 
عزل عزيزي خادم كورسوي اميدي بود براي رشته اي كه در منجاب دست وپا 
مي زند. با آمدن سرپرست جديد فدراس��يون فوتبال انتظار مي رفت آقايان 
با درس گرفتن از اشتباهات گذشته تغيير مسير دهند و دوباره همان سير 
نزولي، به ويژه در بعد اخاقي را در پيش نگيرند. يكي از تحولات بعد از رفتن 
عزيزي خادم انتخاب حميد استيلي به عنوان جانشين خورشيدي بود، كسي 
كه به عنوان يكي از باتجربه هاي اين رشته پرحاشيه قرار بود حواشي تيم ملي را 
كم كند، نه اينكه در همين ابتداي كار خودش را وسط بيندازد تا بازيكن خاطي 
دوباره به تيم ملي دعوت شود، آن هم بدون گذراندن يك جلسه محروميت! 

استيلي اخيراً در مصاحبه با يكي از روزنامه هاي ورزشي خواهان كمك كميته 
استيناف براي دعوت دوباره از ملي پوش محروم شده است. واقعاً سرپرست جديد 

تيم ملي با خودش چه فكر كرده كه چنين خواسته اي را مطرح مي كند؟!
آن بازيكن جنجالي به لطف تعلل عمدي كميته اخاق، دوره عزيزي خادم در 
تيم اسكوچيچ حضور داشت و بدون هيچ مجازات و جريمه اي هم به ميدان 
رفت. همان زمان اعتراض هاي زيادي به عدم برخورد قاطع با فرد خاطي 
شد، ولي وضعيت فدراسيون خوبان عالم جوري بود كه به سادگي از كنار 
شديدترين بي اخاقي ها و حواشي مي گذشتند. جريان اتوبوس تيم ملي را 
همه شنيده اند و مي دانند هر كجاي دنيا يك بازيكن ملي چنين جنجالي 
به پا مي كرد ديگر حتي نمي توانست خواب پوشيدن پيراهن كشورش را 
ببيند، ولي اينجا نه تنها محرومش نكردند، بلكه در تركيب تيم هم قرار گرفت 
تا جشن صعود به جام جهاني را از دست ندهد. اوضاع به قدري وخيم است 
كه آن دو جلسه محروميت ديرهنگام، مضحك و بيات كميته اخاق را نيز 

مي خواهند به كمك استيناف ملغي كنند! 
بايد تأسف خورد به حال تيم ملي كشورمان كه سرپرستش به چنين مسئله اي 

فكر كرده و قصد دارد به هر شكل ممكن آن را عملي سازد. 
واقعيت تلخ است، ولي نبايد ش��دت اين تلخي را با وقيح تر كردن خاطي يا 
خاطيان تلخ تر كرد. جنجال ايجاد شده واقعيت دارد و نقش اول اين ماجرا و 
همچنين مديران وقت فدراسيون و تيم ملي بايد ضمن عذرخواهي از مردم با 
محروميت و جريمه سنگين روبه ور مي شدند، ولي تا امروز نه كسي عذرخواهي 
كرده و نه كسي جريمه شده است. در عوض استيلي دوره افتاده تا با كمك اين 
و آن همان دو جلسه محروميت آبكي را هم كنسل كند. اين ميزان محروميت 
مختص بازيكني است كه يك كارت قرمز گرفته، نه اينكه يك تنه آبروي تيم 
كشورمان را زير سؤال ببرد و مدلي جديد از بي اخاقي  در فوتبال را نشان دهد. 
يكي از وظايف سرپرست تيم ملي اهميت دادن به مسائل اخاقي است و بايد 
حواسش به تيم باشد تا يك وقت بازيكني با يك اشتباه يا شيطنت آبروريزي 
نكند. اما آش آنقدر شور شده كه آقاي سرپرست تا حكمش را دريافت كرد 
ياد بازيكن خاطي افتاد. گويا حميد استيلي نيز مانند بسياري از فوتبالي هاي 
ديگر ارزشي براي اخاق قائل نيست و احتمالاً دو جلسه محروميت فرماليته 
را ظلم به آن بازيكن مي داند، وگرنه چه دليلي دارد كه هنوز عرقش خشك 
نشده پاي استيناف را وسط بكشد. فدراسيون با سرپرستي ميرشاد ماجدي 
روزهاي حساسي پيش رو دارد. ايستادن مقابل درخواست هاي وقيحانه براي 
ملغي كردن محروميت دو جلسه اي بازيكن خاطي محك خوبي است براي 
اينكه مشخص شود مديريت موقت فدراسيون در بحث رعايت اصول اخاقي 
و قانون مداري چندمرده حاج است. اگر به ماجراي جنجال اتوبوس تيم ملي 
درست و حسابي رسيدگي و مسببان آن را نقره داغ كنند، مي توان به آينده 
فوتبال اميدوار شد، ولي اگر پروژه سرپرست تيم ملي به ثمر بنشيند و بازيكن 
جنجالي بدون محروميت ، جريمه و عذرخواهي پيراهن تيم ملی كشورمان را 

بپوشيد، همانجا بايد فاتحه فدراسيون را خواند و منتظر حواشي بدتر ماند.
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